
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 29. oktober 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 47

I artiklen ”Udbud af Nordsø-licenser: Risikabelt at gå efter kæmpe gasfelt, lyder advarsel”

bragt i Information den 24. oktober 2019 kan man læse, at det såkaldte Svane-felt også

indgår i 8. udbudsrunde. Svane-feltet er ifølge Energistyrelsen måske Danmarks største

gasfelt. Men feltet ligger på en meget stor dybde og under højt tryk og høj temperatur,

hvilket gør det risikabelt at udnytte. Det har betydet, at det danske Ørsted, som ellers

havde fået licens til at pumpe gas op fra feltet, ikke turde at udnytte det, da der var for

store tekniske udfordringer. Total, som er en af ansøgerne i 8. udbudsrunde, har pumpet

gas op fra et tilsvarende felt med højt tryk og høj temperatur i den britiske del af Nordsø-

en. Det felt blev dog midlertidigt ramt af et gasudslip i 2012, som indebar en udsivning af

200.000 kubikmeter gas til havmiljøet og en bøde på knap 10 mio. kr. Mener ministeren,

at det er ansvarligt at give tilladelse til hente gas op fra Svane-feltet med de risici der er

forbundet med det?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Nordqvist (ALT).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Nordqvist@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Ida Auken
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